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Svar på fråga 2023/24:1087 av Markus Wiechel (SD) Bilaterala 
avtal med Iran 

Markus Wiechel har frågat mig varför avtal som tidigare slutits 

med Iran inte har rivits, och om man kan förvänta sig en 

förändring på detta område. Särskilt avser hans fråga de fem 

icke-bindande samarbetsavtal som skrevs under av Ann Linde, 

som då var utrikeshandelsminister, med Iran 2017.  

 

Regeringen ser med största allvar på situationen i Iran som 

förblir mycket svår, inte minst för kvinnor och flickor. Vi har 

konsekvent uttryckt vårt starka stöd för de iranier som under de 

senaste åren fredligt demonstrerat för respekt för sina 

mänskliga rättigheter. 

Regeringen har kraftfullt fördömt de iranska myndigheternas 

våld mot fredliga demonstranter och andra kränkningar av 

mänskliga rättigheter i Iran i uttalanden och i direkta samtal 

med iranska företrädare, inklusive på ministernivå. Sverige 

fortsätter också att verka genom EU och FN för att säkerställa 

att våra budskap och de åtgärder, inklusive sanktioner, som 

vidtas blir så verkningsfulla som möjligt. 
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De fem överenskommelser som slöts mellan Sverige och Iran 

under den socialdemokratiska regeringen har tidigare varit 

föremål för svar på interpellation 2022/23:8, 2022/23:16 och 

2022/23:21. Som framgår av svaren är de överenskommelser 

som slöts mellan Sverige och Iran 2017 inte juridiskt bindande 

avtal, utan gemensamma avsiktsförklaringar. Det har skett 

mycket begränsat samarbete inom ramen för dessa 

överenskommelser, främst på grund av den negativa 

utvecklingen i Iran, och det är av samma skäl inte aktuellt att 

verka för att samarbeten av denna typ ska vidareutvecklas. 

Stockholm den 9 september 2024 

 

Tobias Billström 
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